
Protokół 
z posiedzenia Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego 

z dnia 14.12.2004r. 

 

Posiedzenie Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego 

otworzył sekretarz Pan Tadeusz Solarz. Powitał przybyłych go�ci i przekazał 

zebranym porz�dek obrad oraz proponowany plan pracy na rok 2005 i wymienił 

podmioty zgłaszaj�ce i realizuj�ce te zadania. 

Dyskusj� nad propozycjami zawartymi w planie rozpocz�ła Pani Ewa 

Sayor Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad – Oddział w Kielcach 

zwracaj�c uwag�, �e tylko dwa Powiaty uj�ły w planie przedsi�wzi�cia 

zwi�zane z popraw� bezpiecze�stwa w pobli�u szkół. Pan sekretarz Tadeusz 

Solarz wyja�niaj�c stwierdził, i� tylko dwa powiaty zgłosiły propozycj�, a 

realizacj� podobnych przedsi�wzi�� zajm� si� równie� inne podmioty - co 

zostało zawarte w uwadze do planu. 

Pani Ewa Sayor zwróciła równie� uwag�, �e nale�ałoby przeszkoli� 

członków WR BRD w zakresie jej działalno�ci jak równie� w zakresie 

pozyskiwania �rodków z Unii Europejskiej. Pan Tadeusz Solarz poinformował, 

�e na te tematy wypowie si� w dalszej cz��ci Pan Tomasz Pokrzepa. 

W dyskusji zabrał głos Wójt Gminy Morawica Pan Marian Buras 

proponuj�c umieszczenie w planie pracy WR BRD dwóch przedsi�wzi��: 

uruchomienie sygnalizacji �wietlnej w miejscowo�ci Bilcza przy szkole 

podstawowej na drodze E 73 i w miejscowo�ci Wola Morawicka w pobli�u 

szkoły podstawowej wybudowanie przej�cia dla pieszych i chodników. 

W odpowiedzi Pani Ewa Sayor stwierdziła, �e w planie przedstawionym 

przez Generaln� Dyrekcj� Dróg Krajowych i Autostrad – Oddział w Kielcach 

znalazły si� tylko przedsi�wzi�cia w ramach BRD a plan inwestycyjny b�dzie 

opracowany w pó�niejszym czasie i by� mo�e przedstawione zagadnienia 

zostan� w nim uj�te. 
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W dyskusji zabrał głos Pan Władysław Mitr�ga Wojewódzki Inspektorat 

Transportu Drogowego i poruszył problem parkingów przy drogach krajowych i 

wojewódzkich, które zostały oddane w ajencj� osobom fizycznym. Osoby te 

niezbyt przychylnie udost�pniaj� parkingi do potrzeb przeprowadzania kontroli 

ITD, dlatego te� w umowach dzier�awy powinien znale�dz si� zapis o 

mo�liwo�ci korzystania z tych parkingów przez ITD. Natomiast na drogach 

powiatowych i gminnych przy okazji modernizacji powinny powstawa� dłu�sze 

i szersze zatoki, które ITD mógłby wykorzystywa� do przeprowadzania kontroli 

samochodów ci��arowych. 

 Kolejn� spraw� jest równie� brak parkingów, tzw. ADR-oskich w 

województwie �wi�tokrzyskim. Takie parkingi powinny powsta� w okolicach 

Ko�skich i Skar�yska Kamiennej. 

 Pan Władysław Mitr�ga poruszył równie� spraw� dowozu dzieci do szkół: 

złe warunki przewo�enia, brak podestów do wsiadania dla dzieci. 

 W nawi�zaniu do spraw poruszanych przez Pana Mitr�g� Pani Ewa Sayor 

zaproponowała, aby WR BRD obieła audytem pod wzgl�dem bezpiecze�stwa 

ruchu drogowego przedsi�wzi�cia na etapie planowania i projektu. 

Pan Kazimierz Zieli�ski (WRD KWP) zaproponował, aby powoła� 

zespół, który rozpozna temat pozyskiwania �rodków unijnych na BRD i zapozna 

WR BRD o mo�liwo�ciach ich wykorzystania. Zaapelował równie� o 

zwi�kszenie aktywno�ci i kreatywno�ci WR BRD, jak równie� zwi�kszenia 

współpracy z KR BRD pod k�tem uzyskiwania wi�kszych informacji i 

materiałów z działa� KR BRD. 

Pani Dorota Lipi�ska (�UW) zasygnalizowała potrzeb� przeprowadzenia 

szkolenia członków WR BRD w zakresie pozyskiwania �rodków unijnych, jak 

równie� zapoznania si� z metodami działania pozostałych WR BRD. 

Pan sekretarz Tadeusz Solarz przerywaj�c dyskusj� zwrócił uwag�, �e 

zasady działanie Rady zostały okre�lone w programie „GAMBIT”, ale wskazane 
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s� równie� działania maj�ce na celu popraw� swojej skuteczno�ci przez 

powoływanie zespołów roboczych i dyskusje na temat potrzeb regionu w 

zakresie BRD. 

 Pan sekretarz przekazał głos Panu Dyrektorowi Tomaszowi Pokrzepie, 

który przedstawił program realizowany przez Ministerstwo Infrastruktury i KR 

BRD maj�cy na celu likwidacj� miejsc niebezpiecznych na drogach 

wojewódzkich, powiatowych i gminnych. Program jest rodzajem konkursu na 

najlepsze projekty do realizacji. 

Przedstawił równie� mo�liwo�� finansowania dróg: budowy, modernizacji 

i przebudowy z Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 

Regionalnego (ZPORR).  

Pan Dyrektor Tomasz Pokrzepa nawi�zuj�c do wypowiedzi Pana Mitr�gi 

w sprawie parkingów dla ITD poinformował, �e UW zwrócił si� do 

Ministerstwa Infrastruktury o dokładn� interpretacj� obowi�zuj�cych przepisów 

wskazuj�cych organ odpowiedzialny za organizacj� i utrzymanie tych 

parkingów. 

Pani Ewa Sayor zaproponowała pomoc swoich dyplomowanych 

audytorów BRD w zakresie konsultacji na etapie projektowej parkingów i 

pozostałej infrastruktury drogowej. 

Pan sekretarz Tadeusz Solarz w odpowiedzi na propozycj� Pani Ewy 

Sayor zasugerował powołanie zespołu, który opracuje i wystosuje pismo do 

organów samorz�dowych w sprawie konsultacji projektowych i zwrócenie 

uwagi na zagadnienia BRD. 

W skład powołanego zespołu wejd�: 

Pani Dorota Lipi�ska 

Pani Ewa Sayor 

Pani El�bieta Czerw 

Pan Władysław Mitr�ga 

Pan Marian Buras 
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Nast�pnie Pan Tadeusz Solarz zaproponował rozszerzenie planu pracy 

WR BRD na rok 2005 o wniosek zgłoszony przez Pana Mariana Burasa w 

brzmieniu: „wykonanie sygnalizacji �wietlnej na przej�ciu dla pieszych w 

pobli�u szkoły podstawowej w miejscowo�ci Bilcza na skrzy�owaniu drogi Nr. 

73 z ulicy 	eromskiego”. 

Po zgłoszeniu i przedyskutowaniu wniosku dotycz�cego planu pracy na 

rok 2005, wraz ze zgłoszonym uzupełnieniem, został on jednogło�nie przyj�ty 

jako obowi�zuj�cy plan pracy Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu 

Drogowego w Kielcach na 2005r. 

WR BRD powołała równie� zespół, który zajmie si� rozpoznaniem 

mo�liwo�ci wykorzystania �rodków unijnych w działaniu na rzecz BRD.  

W skład zespołu weszli: 

Pan Tomasz Pokrzepa 

Pan Kazimierz Zieli�ski 

Pan Wiesław Młynarczyk 

          Pan Wojciech Sierak  

Pani Ewa Sayor 

 

Jako ostatni punkt obrad WR BRD pozostały sprawy ró�ne. W dyskusji 

zabrał głos Pan Kazimierz Zieli�ski proponuj�c organizacj� posiedze� Rady 

cz��ciej, np. co kwartał. W odpowiedzi Pan Czesław Dawid zaproponował 

kolejne posiedzenie WR BRD na dzie� 18 marca 2005r. o godzinie 14:00 w 

Wojewódzkim O�rodku Ruchu Drogowego i podkre�lił, aby Rada zebrała si� w 

pełnym składzie. 

Dla porównania Pan Czesław Dawid przedstawił jak wygl�daj� 

posiedzenia WR BRD w Lublinie. 
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Pan Wiesław Młynarczyk zaproponował kolejne posiedzenie Rady na 15 

czerwca 2005r. w Tokarni. Propozycja ta zostanie przedyskutowana na 

posiedzeniu w dniu18.03 2005r. 

Na zako�czenie Pan sekretarz WR BRD zasygnalizował równie� potrzeb� 

nadsyłania do sekretariatu WR BRD, do dnia 15 stycznia 2005 roku, 

sprawozda� za 2004 rok dotycz�cych realizacji działa� zwi�zanych z 

bezpiecze�stwem ruchu drogowego. Jak równie� zgodnie z paragrafem 14 

regulaminu Rady do Prezydium WR BRD nale�y zło�y� sprawozdanie z 

działalno�ci poszczególnych zespołów roboczych powołanych przez Rad�. 

 Pan Tadeusz Solarz poinformował zebranych o przeprowadzonym pod 

patronatem WR BRD konkursie pn. ”Pomó�my dzieciom sp�dzi� szcz��liwie 

wakacje”, w którym wzi�ło udział 27 podmiotów. Pan Wojewoda, Pan 

Marszałek, Pan Dyrektor WORD w Kielcach, Pa�stwowa Inspekcja Pracy i 

Komenda Wojewódzka Policji ufundowali nagrody. Sekretarz w imieniu WR 

BRD podzi�kował wszystkim instytucjom bior�cym czynny udział w 

przeprowadzeniu konkursu i za ufundowanie nagród dla zwyci�zców. 

Nast�pnie Sekretarz WR BRD podzi�kował wszystkim za przybycie i 

zako�czył posiedzenie Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego 

w Kielcach.  

 

 

    Protokółował 

 Tomasz Chłosta 

 
Sekretarz WR BRD w Kielcach 
 

 
Tadeusz Solarz 


